
12. maj 2022 
 
 
 
10-dages forespørgsel til borgmesteren og rådmanden for Teknik og Miljø 
 
 
I miljørapporten på forslaget til havneudvidelsen er der ikke redegjort for 
klimakonsekvenserne ved den forventede stigning af lastbiler og containerskibe på 
havnen. Dette er ellers anført som krav i et afgrænsningsnotat fra myndighederne. Et 
øget antal containerskibe og øget trafik er en af hovedbegrundelserne for, at Aarhus 
Havn ønsker udvidelse. 
 

I SF forventer vi, at der redegøres for klimakonsekvenserne ved stigningen af lastbiler 
og containerskibe. 
 

Vi har i den sammenhæng en række spørgsmål: 
 

 Hvordan vil Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø og Borgmesterens Afdeling 
sikre, at disse data og beregninger tilvejebringes, så de kan indgå i 
behandlingen af sagen? 

 Er der andre elementer, der er udeladt i miljørapporten, som myndighederne 
har efterspurgt? I så fald hvilke? 

 Har der været kommunikation mellem Aarhus havn og myndighederne omkring 
de manglende beregninger? 

 I så fald hvilken kommunikation? 
 
 
 
Bedste hilsner 
Liv Gro Jensen 
 
//Byrådsmedlem for SF Aarhus 
//Medlem af Teknisk uBvalg 
//Forperson for bæredygtighedsudvalget  
 


